
 
 

 

 

Informace občanům obce 

Svésedlice 

září a říjen 9 a 10/2024 

Milé sousedky, milí sousedé, 

v tomto týdnu nám započala rekonstrukce a výměna svítidel 
na veřejném osvětlení. Prozatím máme vyměněných 6 svítidel 
v ulici kolem staré ČOV. Šest původní svítidel zde bralo 420 W 
za hodinu, nová světla berou při maximálním výkonu 90 W. 
tento výkon lze regulovat až na cca 36 W. Postupně bude 
docházet k výměně všech zbylých, starých světel a doplnění 
nových světelných bodů. Výkopové práce na prostranství  
u parku jsou prováděny pro umístění tří nových sloupů 
veřejného osvětlení. 

Na posledním veřejném zasedání schválilo zastupitelstvo 
příspěvek na obědy dětem z naší obce, které chodí do dětské 



 
 

skupiny Baby Park v Přáslavicích. Dětská skupina nespadá pod 
Ministerstvo školství, ale pod Ministerstvo práce a sociálních 
věcí a nemají nárok na dotované stravování. Pro tento krok se 
rozhodlo i zastupitelstvo v obci Přáslavice a dotujeme tedy 
celodenní stravu dětem v tomto zařízení ve výši 12,- za den. 

Již delší dobu řešíme doplnění a úpravu dopravního značení  
v obci. Nově navrhovaná situace dopravního značení je 
povolena Policií České republiky, krajského ředitelství policie, 
dopravního inspektorátu. Dále je ověřeno Magistrátem města 
Olomouce, odborem stavebním, oddělení státní správy na 
úseku pozemních komunikací. Celou záležitost nám vyřizovala 
firma SEKNE, spol. s.r.o. z Olomouce. Nabídková cena na 
realizaci od této firmy byla 135 175 Kč bez DPH. Druhou 
nabídku doručila firma Dopravní značení Svoboda, s.r.o. za 
109 779 Kč bez DPH. Z naší strany je potřeba dořešit některé 
detaily umístění jednotlivých značek. Značení na křižovatce  
u Velké Bystřice, o kterém jsem informoval dříve, je již hotovo. 

Lubomír Konar 

Termíny akcí 

Pozor – změny termínu u některých akcí, oproti plánu či 
v tištěné verzi obecního kalendáře 
Lampionový průvod – změna termínu   27. 10. 
„Náměstkova třešňa“ – výsadba stromu  28. 10. 
19. zasedání zastupitelstva obce     6. 11. 
Setkání v kapli – průběh mše a Vánoční příběh  14. 11. 
Turnaj v pokeru     22. 11. 
Vánoční dílničky     29. 11. 
Rozsvěcování vánočního stromečku   30. 11. 
20. zasedání zastupitelstva obce     4. 12. 
Mikulášská nadílka       5. 12. 
Zpívání v kapli        9. 12. 
Posezení s postaršími     11. 12. 



 
 

Setkání v kapli – Vánoční příběh a zdobení stromečku, čaj pro 
děti, svařák pro dospělé, občerstvení   12. 12. 
Šipkový turnaj – děti     20. 12. 
Šipkový turnaj      21. 12. 
Fotbálek na hřišti     30. 12. 
 

Obecní slavnost 2024 
 
V sobotu 6. 10. 2024 se v naší obci uskutečnila obecní 

slavnost. Den před tím slavili svátek všichni Františkové a naše 

kaple je zasvěcena 2 světcům – sv. Tomáši a právě sv. 

Františkovi. Právě proto jsme se rozhodli uskutečnit v tento 

čas v kapli mši svatou, která se tu konala po 4 letech. Myslím, 

že to bylo dobré rozhodnutí a do kaple přišlo více jak 50 lidí. 

Bohoslužbu sloužil pan farář z Velké Bystřice Tomasz Zurek, 

kterému patří velké poděkování, za jeho pozitivní přístup  

a ochotu k nám přijet. Krom všeho také zajistil scholu  

z Bystřice, která obřad doprovodila hudebně. Jednalo se  

o mladé lidi z Velké Bystřice, kteří nedávno přijali od 

arcibiskupa Josefa Nuzíka svátost biřmování. I když spolu 

nehrají nějak dlouho, tak se svého úkolu zhostili velmi pěkně  

a přispěli k dobrému zážitku z bohoslužby. I jim bych chtěl 

touto cestou ještě jednou poděkovat. O pozitivním dojmu 

svědčí  

i to, že spousta spoluobčanů pana faráře po bohoslužbě 

vyhledalo a sdíleli s ním své prožitky, popřípadě ho jen 

pozdravili. 

Poté se většina lidí a i mnozí jiní přesunuli do místního sálu, 

kde na ně čekalo dobré pití a jídlo. Především se jednalo  

o víno z jižní Moravy a to konkrétně z vinařství Roseta. 

Myslím, že to byla dobrá volba a víno bylo velmi dobré, o čem 



 
 

svědčí i počet prázdných lahví. Na jídlo se podávala pečená 

kýta, sýrové tácky a různé druhy zákusků. 

Jsem velmi vděčen všem, kteří se na akci jakkoliv podíleli  

a umožnili spoluobčanům zajímavě strávit sobotní odpoledne. 

Děkuji také všem ostatním za účast. 

Na závěr bych chtěl připomenout, že je stále možnost se sejít 

v kapli (termíny níže). Během Vánoc bude v kapli opět 

vystaven betlém a pan farář zve všechny v sobotu 2.11.  

v 18:15 do Velké Bystřice na bohoslužbu za drahé zesnulé. 

 

Tomáš Hořava 

Setkání v kapli: 

• 14.11. v 18:15 

• 12.12. v 17:30 

 

Probační a mediační služba 

Na obec se obrátil občan z jedné  vedlejší vesnice, v rámci 

výkonu trestu obecně prospěšných prací. Byl mu uložen trest 

prací, které může vykonat kdekoliv dle libosti. V případě, že 

tedy uvidíte pána, která pracuje na obci v rámci úklidu, 

údržby, pomocných prací a podobně nejedná se nového 

brigádníka ani zaměstnance, ale o klienta, který si zde 

odpracovává výkon trestu obecně prospěšných prací. 

Trest obecně prospěšných prací je jeden z alternativních 

trestů, neboť nahrazuje trest odnětí svobody. Lze jej uložit 

pouze za přečin a spočívá ve vykonání prací k obecně 

prospěšným účelům. Ukládá se ve výměře od 50 do 300 hodin 

a odsouzený je povinen jej vykonat osobně a bezplatně ve 

svém volném čase. Zdroj - wikipedia  



 
 

Pozor – změna termínu 

 

  



 
 

Zimní šipkařský turnaj 

V průběhu zimy 2023 / 2024 jsme uspořádali dlouhodobý 

šipkařský turnaj v naší hospůdce. Hrálo se systémem, každý 

s každým, a to na dvě kola. Prvního ročníku tohoto turnaje se 

zúčastnilo celkem 9 hráčů. Vítězem se stal Petr Horák. Letošní 

ročník bude zahájen 2. listopadu. Kdo má čas a chuť si průběh 

podzimu a zimy zpříjemnit hraním šipek, neváhejte se přihlásit 

přímo v hospůdce U Lípy. 

Ohniště na hřišti 

V průběhu září jsme dokončili práce na veřejném ohništi na 
hřišti. Ohniště můžete samozřejmě libovolně využívat. 
Opékací jehly a dřevo jsou připraveny na místě. Věříme, že 
tento projekt najde své uplatnění a bude nám vše dělat 
radost. 

 



 
 

Víte, že … 

Zastupitelstvo obce schválilo rozšíření vyrozumívacího  

a varovného bezdrátového rozhlasu do lokalit Na Vršku a U 

Hřiště. K instalaci nových hlásných hnízd došlo v průběhu 

tohoto měsíce. 

Víte, že … 

Jsme nechali posoudit stav harmonia v kapli. Odbornou 

firmou, který se zabývá nejen komplexním restaurování 

varhan, harmonií a dalších hudebních nástrojů a konstrukcí 

byl stanoven finanční odhad opravy na cca 315tis. 

V rámci projektu kaple bychom chtěli v příštím roce 

zrealizovat nátěr střechy a věžičky.  



 
 

Podzimní brigáda 
Dne 18. 10. v pátek v odpoledních hodinách se v naší obci 

konala podzimní brigáda. Jednalo se o veřejnou akci pro naše 

obyvatele a cílem bylo zase něco ve Svésedlicích společně 

udělat, stmelit se a ušetřit naší prací obci nějakou tu korunu. 

Bohužel na akci dorazilo velice málo spoluobčanů  

a jednalo se tak o snad nejvíce tristní účast v moderní historií 

podobných akcí v naší obci. 

Na druhou stranu, počasí nám docela přálo, a proto se všichni 

pracanti pustili do práce. Každý přispěl svou troškou. Vozil se 

štěrk, pokládaly se obrubníky a brousily se nádrže na vodu. 

Něco se udělalo, ale spousta práce nás ještě čeká. 

Všechny přítomné po práci čekala zasloužená odměna 

v podobě výborného pečiva s gulášem v místním hostinci. 

Za účast i přípravu občerstvení patří všem náležité 

poděkování. 

Martin Rotter 

 

 


